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Protokół nr 21 

z obrad dwudziestej pierwszej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych w dniu 

27.05.2020r. 

 

 

Posiedzenie odbyło się w Centrum Aktywności Seniora przy ulicy Mickiewicza 22B  

w Więcborku. 

Sesja trwała od godz. 12:00 – do godz. 15:10. 

Obradom przewodniczyła p. Anna Łańska – Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

Sesja odbywała się w formie online. Na Sali Centrum Aktywności Seniora obecnych było 

pięciu radnych oraz osoby z obsługi techniczno-administracyjnej w liczbie dozwolonej 

przepisami prawa w stosunku do kubatury pomieszczenia w związku z obostrzeniami 

związanymi z COVID – 19. 

Obrady odbywały się w 40 min. blokach. Po każdym bloku następowała 5-10 min 

przerwa, w trakcie której radni i pozostali uczestnicy obrad ponowne logowali się do 

systemu i łączyli z salą obrad. 

 

Sesja była nagrywana i transmitowana online /obraz i dźwięk/ przez „TV Krajna” na 

stronie internetowej Gminy Więcbork i zostanie udostępniona w formie linku  

w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Więcbork. Nagrania będą przechowywane 

przez okres niezbędny do wypełnienia odpowiednich przepisów ustawowych.  

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 15 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym /Dz. U. z 2019r. 

poz.506/ 
 

Spoza składu Rady w sesji uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Dyrektor Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej  

w Więcborku      - Ludmiła Piekałkiewicz-Geruzel 

5. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury 

 w Więcborku       - Joanna Soja-Tońska 

6. Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku - Adam Kubiak 

7. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego 

i Gospodarki Nieruchomościami UM w Więcborku  - Michał Bąk 

8. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska 

i Dróg        - Tomasz Fifielski 

9. Inspektor UM w Więcborku     - Ewa Kiestrzyn-Kobus 
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 Porządek obrad: 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XX sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 

5. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

7. Interpelacje radnych i zapytania radnych. 

8. Przyjęcie sprawozdania z wykonania rocznego programu współpracy Gminy Więcbork  

z organizacjami pożytku publicznego oraz podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego za 2019 rok oraz założeń na rok 2020. 

9. Informacja Dyrektora Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej oraz Punktów Filialnych na 

temat realizacji zadań w roku 2019 i prezentacja planowanych przedsięwzięć na rok 2020. 

10. Informacja Dyrektora MGOK na temat realizacji zadań w roku 2019 i prezentacja 

planowanych przedsięwzięć na rok 2020 

11. Przyjęcie sprawozdania Dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku 

dotyczące działu wywozu nieczystości stałych z terenu gminy Więcbork w tym informacji 

o kosztach ww. działalności za rok 2019. 

12. Przyjęcie uchwały w sprawie określenia warunków i trybu składania deklaracji  

o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi za pomocą środków 

komunikacji elektronicznej. 

13. Przyjęcie uchwały w sprawie zasad sprzedaży nieruchomości gruntowych stanowiących 

własność Gminy Więcbork w związku z realizacją roszczeń wynikających z art.209a 

ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. ustawy o gospodarce nieruchomościami.  

14. Przyjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania „Strategii Rozwoju Gminy 

Więcbork na lata 2021-2027”.  

15. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej  

w Runowie Krajeńskim. 

16. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgodny na sprzedaż nieruchomości położonej  

w Czarmuniu. 

17. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej  

w Więcborku. 

18. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2020. 

19. Wolne wnioski i informacje. 

20. Zakończenie. 

 

Do porządku obrad nie wniesiono zmian 

Przed przystąpieniem do realizacji porządku obrad Przewodnicząca RM przypomniała 

radnym, kwestie dotyczące sposobu głosowania. Głosowanie imienne odbywać się miało 

poprzez wywołanie radnego w celu określenia przez niego stanowiska tj. „za”, „przeciw”, 

bądź „wstrzymującego się od głosu” . Przewodnicząca RM odnotowywała deklarację w tabeli 

głosowania imiennego procedowanej uchwały, a następnie odczytywała jego wynik  

i przedstawiała zestawienie do kamery, by było one widzialne przez osoby oglądające 

transmisję obrad. 

Ponadto, w tej części obrad, Przewodnicząca RM z okazji przypadające w tym dniu tj.  

27 maja Dnia Samorządowca, złożyła życzenia wszystkim pracownikom Urzędu Miejskiego  

w Więcborku oraz pracownikom Jednostek podległych Gminie Więcbork.   
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Ad.4  Przewodnicząca RM p. Anna Łańska poinformowała, że protokół z XX sesji został 

napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, czy ewentualnie ktoś  

z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół 

pod głosowanie. 

Obecnych 15 radnych 

Za przyjęciem głosowało - 15 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

Ad.5 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

 

Rozpoczynając Burmistrz w imieniu własnym i wszystkich pracowników tworzących 

samorząd Gminy Więcbork, podziękował za życzenia złożone na początku sesji przez 

Przewodniczącą RM. Sam też życzył wszystkim, którzy ten samorząd tworzą, 

podejmowania wspólnie takich działań, które przede wszystkim będą 

urzeczywistnieniem oczekiwań mieszkańców gminy Więcbork i dla dobra wspólnego. 

30.04.2020r. – udział w wideokonferencji z Wojewodą Kujawsko-Pomorskim Mikołajem 

Bogdanowiczem dotyczącej sytuacji epidemicznej w województwie kujawsko-pomorskim 

oraz kwestii związanych z łagodzeniem obostrzeń i otwarciem żłobków i przedszkoli. 

03.05.2020r. – wspólne z Przewodniczącą RM w Więcborku oraz Zastępcą Burmistrza 

Więcborka, złożenie kwiatów pod pomnikiem „Orła Białego na Placu Jana Pawła II  

w Więcborku w związku z obchodami Święta Konstytucji 3 Maja. 

04.05.2020r. – wideokonferencja samorządowców powiatu sępoleńskiego, podczas której 

omówiono sprawy bieżące oraz sytuacje epidemiczną na terenie powiatu sępoleńskiego. 

05.05.2020r. – wideokonferencja z Wojewodą Kujawsko-Pomorskim Mikołajem 

Bogdanowiczem. 

09.05.2020r. – udział w uroczystościach pogrzebowych zmarłego p. F., długoletniego druha  

i Prezesa OSP w Sypniewie. 

13.05.2020r. – spotkanie z zarządcą Targowiska Miejskiego w Więcborku  p. R. T. w sprawie 

rozszerzenia asortymentu dostępnego na targowisku o odzież i artykułu przemysłowe od dnia 

Tego samego dnia Burmistrz spotkał się z Prezesem Zarządu Firmy „Gabi-Bis”  w sprawie 

aktualnej sytuacji w przedsiębiorstwie i dalszych planach Spółki. Dane są optymistyczne- 

Spółka pracuje na prawi stu procentach swoich możliwości produkcyjnych. Ponadto tego dnia 

Burmistrz odbył kolejna wideokonferencję z Wojewodą Kujawsko-Pomorskim Mikołajem 

Bogdanowiczem w temacie aktualnej sytuacji epidemicznej w województwie oraz dostępnych 
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w ramach tarczy antykryzysowej narzędzi, które mają ułatwić przetrwanie tego trudnego 

czasu przedsiębiorstwom. 

14.05.2020r. – udział w zdalnym posiedzeniu Rady Decyzyjnej Lokalnej Grupy Działania 

„Nasza Krajna i Pałuki” oraz ocenie wniosków złożonych przez osoby prowadzące 

działalność gospodarczą na terenie powiatu sępoleńskiego, na granty w ramach RPO. 

15.05.2020r. – udział w wideokonferencji samorządowców powiatu sępoleńskiego. 

18.05.2020r. – podpisanie umowy na remont ulicy Słonecznej w Więcborku - II etap,  

z p. Władysławem. Szylingiem właścicielem Firmy „Hurt–Trans-Kawiko”. Tego samego dnia 

Burmistrz odbył spotkanie z Posłem na Sejm RP p. Iwoną Kozłowską podczas którego 

omówione zostały sprawy bieżące dotyczące gminy Więcbork, realizację dochodów, sytuację 

przedsiębiorców na terenie gminy Więcbork, jak również realizację i plany inwestycyjne na 

rok bieżący. 

19.05.2020r. – podpisanie umowy na wykonanie II etapu remontu ulicy Dworcowej  

w Więcborku z przedstawicielem Firmy „Pol – Dróg” z Drawska Pomorskiego. 

20.05.2020r. – podpisanie umowy na wykonanie zadania budowy kanalizacji deszczowej  

w Runowie Krajeńskim – I etap, z przedstawicielem Firmy „Hydropex” Spółka z o. o.  

w Złotowie. Tego samego dnia w Sępólnie Krajeńskim Burmistrz podpisał trzy akty 

notarialne dotyczące sprzedaży nieruchomości gminnych i jeden akt zwiany z nabyciem 

nieruchomości gruntowej stanowiącej część drogi gminnej. 

21.05.2020r. – wraz z Zastępcą Burmistrza Więcborka oraz Kierownikiem Referatu ds. 

Inwestycji, Planowania Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami UM w Więcborku 

Burmistrz udał się do Zarządu Dróg Wojewódzkich w Bydgoszczy na spotkanie dotyczące 

prac prowadzonych przez pracowników Firmy „Archidrog” w sprawie budowy obwodnicy 

Więcborka tj. przygotowania Studium Techniczno- Ekonomiczno-Środowiskowego. Podczas 

spotkania omówiono możliwości przeprowadzenia konsultacji społecznych. Pierwsze 

konsultacje już zostały przeprowadzone, ale drugie z uwagi na sytuację epidemiczną  

i wprowadzone obostrzenia, póki co się nie odbyły. W związku z powyższym wnioskowano o 

opracowanie takiej formuły konsultacji, która w obecnej sytuacji da mieszkańcom gminy 

Więcbork możliwość zapoznania się z propozycjami projektantów i dalsze procedowanie 

sprawy z uwagi na czas i obowiązujący harmonogram prac w stosunku do przyjętego w tym 

zakresie planu działań. W rozmowach uczestniczyła również Poseł na Sejm RP p. Iwona 

Kozłowska. 

22.05.2020r. -  podpisanie umowy na przebudowę i rozbudowę i zmianę sposobu 

użytkowania obiektu kościoła na ulicy Rybackiej w Więcborku z przedstawicielem Firmy 

„Inż.-Tech” z Sępólna Krajeńskiego. 

25.05.2020r. – udział w części posiedzenia Rady Nadzorczej Zakładu Gospodarki 

Komunalnej w Więcborku. 

26.05.2020r. – udział w zdalnym posiedzeniu połączonych Komisji Rady Miejskiej  

w Więcborku: Budżetu i Finansów, Rolnictwa Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej  

i Porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych. 

Informacje dodatkowe: 
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 Postępowanie przetargowe dotyczące remontu ul. Runowskiej w Wituni – kwota 

zabezpieczona na ten cel w budżecie Gminy Więcbork 1.085.060,93 zł. 12 maja 2020r. 

nastąpiło otwarcie ofert. Wpłynęło czternaście ofert, najwyższa opiewała na kwotę 

963.756,14 zł, najniższa – 617.210,30 zł. Procedura jest już na końcowym etapie  

i w przeciągu tygodnia dwóch nastąpi rozstrzygniecie ostateczne oraz podpisanie 

stosownej umowy. 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

Radny Mateusz Łański zapytał, czy w rozmowie Burmistrza z projektantami obwodnicy 

Więcborka, odnieśli się oni do kwestii uwag wniesionych przez mieszkańców gminy 

Więcbork. 

Burmistrz Więcborka odpowiedział, że generalnie w spotkaniu uczestniczyli 

przedstawiciele Zarządu Dróg Wojewódzkich, ale może powiedzieć, że na pewno wszystkie 

wnioski złożone przez naszych mieszkańców podlegały rozpatrzeniu. Efekty tych analiz 

przedstawione zostaną mieszkańcom na kolejnych konsultacjach. 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

Ad. 6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

/Odp. na interp. radnej A. Łańskiej/ 

 Pismem Nr ZBW.6344.2.2020 z dnia 4 maja 2020r. skierowano do Państwowego 

Gospodarstwa Wodnego „Wody Polskie” regionalny Zarząd Gospodarki Wodnej  

w Bydgoszczy interpelacje radnej dotyczącą niedrożności i dużego zabrudzenia jeziora 

Więcborskiego przy tamie. W przypadku otrzymania odpowiedzi na ww. pismo radna 

zostanie o jego treści poinformowana listownie oraz na posiedzeniu Rady Miejskiej w 

Więcborku. 

 

/Odp. na interp. radnego A. Wenda/ 

 W związku z licznymi niepokojącymi informacjami płynącymi od rolników gminy 

Więcbork, dotyczącymi nie wypłacania odszkodowań tzw. „suszowych” w dniu  

21 kwietnia 2020r. został złożony przez Burmistrza Więcborka wniosek w trybie 

informacji publicznej dotyczący realizowanej przez Biuro Powiatowe ARiMR w Sępólnie 

Krajeńskim pomocy finansowej w zakresie pomocy suszowej w stosunku do rolników z 

terenu gminy Więcbork. w dniu 30.04.2020r. pismem  Nr BOR02.0163.11.2020.Pcz 

ARiMR Oddział Regionalny Toruń udzieliła odpowiedzi. /Interpelacja i odpowiedź 

dostępna do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork w zakładce 

„Interpelacje i zapytania Radnych kadencji 2018-2023”/ 

 Geofizyka Toruń S. A. prowadzi prace badawcze na terenie gminy Więcbork od marca br. 

zakres prac obejmuje zarówno grunty prywatne, jak i te znajdujące się we władaniu 

różnych podmiotów publicznych m. In. takich , jak Gmina Więcbork. część z nich 

prowadzona jest rzeczywiście na drogach gminnych i gruntach rolnych, które w ich 

wyniku ulegają zniszczeniu. Zgodnie z ustaleniami poczynionymi przez obie strony, stan 

każdej drogi gminnej przed rozpoczęciem prac zostaje sfilmowany. Po ich wykonaniu 

wspólnie przedstawiciele obu stron dokonują wizji w terenie i na jej podstawie podejmują 

decyzje o zakresie prac remontowych, które przeprowadza Gmina Więcbork na koszt 

Geofizyki Toruń S. A. 

http://mst-wiecbork.rbip.mojregion.info/category/interpelacje-i-zapytania-radnych-kadencji-2018-2023/
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 Zakład Gospodarki Komunalnej w Więcborku Spółka z o. o. w Więcborku informuje, ze 

w roku 2019 przeprowadzono kompleksowy przegląd wszystkich hydrantów  p-poz. 

znajdujących się na terenie gminy Więcbork. w roku 2020 ZGK Więcbork na bieżąco 

prowadzi przegląd stanu technicznego ww. urządzeń. Na dzień 30 kwietnia br. 

zaawansowanie prac wygląda następująco: 

- na terenie gminy znajduje się 657 hydrantów p-poz, 

- sprawdzono 334 hydranty p-poz, 

- 46 szt.uk hydrantów jest niesprawnych, 

- dokonano wymiany 26 sztuk, 

- w miejscowości Sypniewo na ulicy 29 Stycznia w związku z prośbą mieszkańców 

zamontowano dwa nowe hydranty (naziemny i podziemny), 

- we wsi Runowo Krajeńskie oznakowano hydranty nowymi tabliczkami i naklejkami 

oraz pomalowano wszystkie stare hydranty, 

- Na miesiąc maj zaplanowano wymianę dwóch uszkodzonych hydrantów  

w miejscowości Lubcza. 

 

Ponadto ZGK Sp. z o. o.  Więcborku informuje, że prace związane z przeglądem stanu 

technicznego hydrantów p-poż. prowadzone są na bieżąco i do końca roku planowana jest 

wymiana 20 hydrantów. 

 

 szczególnie biorąc pod uwagę fakt, iż większość z nich jest od wielu lat oczekiwana 

przez mieszkańców gminy Więcbork. Część z nich jest również współfinansowana ze 

środków zewnętrznych w ramach RPO, środków na rewitalizację oraz środków  

z Funduszu Dróg Samorządowych, na które jest już decyzja. Rezygnacja z tych 

inwestycji, jest równoznaczna z rezygnacja ze środków zewnętrznych, a to z kolei 

oznacza, że w przyszłości te inwestycje w całości ze środków własnych musiałaby 

zrealizować Gmina Więcbork. Na dzień dzisiejszy jest już rozstrzygnięcie przetargu 

na przebudowę i rozbudowę oraz zmianę sposobu użytkowania budynku kościoła na 

ul. Rybackiej w Więcborku, na Centrum Aktywności Lokalnej. Został już wyłoniony 

wykonawca. Termin wykonania prac do 15 grudnia 2020r. Rozstrzygnięty został też 

przetarg na remont drogi – kolejnego etapu ul. Dworcowej i ul. Słonecznej  

w Więcborku. Rozstrzygnięty tez został przetarg na budowę sieci kanalizacji 

deszczowej we wsi Runowo Krajeńskie oraz z wykonanie ulicy Runowskiej w Wituni.  

 

 

Przewodnicząca RM ogłosiła pięciominutową przerwę techniczną w trakcie której nastąpiło 

wylogowanie się radnych z systemu/aplikacji i ponowne zalogowanie – połączenie online  

z salą obrad. 

 

Po przerwie wznowiono obrady. 

 

Ad. 7 Interpelacje i zapytania radnych. 

 

1. Radna Brygida Migawa poprosiła o informacje, na jakim etapie są prace dotyczące 

lokalizacji „wyjścia awaryjnego” oraz remontu łazienki w budynku Przedszkola,  

w Sypniewie.  

 Pytała, na jakim etapie jest inwestycja budowy zbiornika retencyjnego w Sypniewie. 

 Radna chciała też wiedzieć, jak przedstawia się dokumentacja projektowa ulicy 

Leśnej w Sypniewie /wkład z fundusz sołectwa Sypniewo 6.500,00 zł/ 

2. Radny Andrzej Wenda poruszył kwestię zmiany podatnikom klasyfikacji gruntów pod 

zabudowaniami i działek. W związku z tym zmianie uległa też stawka podatkowa uległa 
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pięciokrotnemu wzrostowi. Radny chciał wiedzieć, na czyje polecenie dokonano takich 

czynności, czy jest to zgodne z przepisami prawa oraz, dlaczego dopiero teraz o tym się 

mówi skoro wielu podatników do dziś nie ma pojęcia o co chodzi. Prosił też o podanie, 

jakiego rzędu dodatkowe wpływy ma z tego tytułu Gmina Więcbork i na jakie cele 

zostaną one przeznaczone. 

3. Radna Dorota Wnuk wniosła o wystąpienie Burmistrza Więcborka do Zarządu Dróg 

Powiatowych w Sępólnie Krajeńskim  sprawie wycinki zakrzewień i ścinki poboczy przy 

drogach powiatowych: 1134C relacji Więcbork-Jastrzębiec–Rogalin, 1141C relacji 

Jastrzębiec-Tonin, 1142C relacji Jastrzębiec-Karolewo, 1132C relacji Sępólno Krajeńskie 

–Jastrzębiec oraz regularne ich porządkowanie. 

4. Radny Mateusz Łański interpelował o przedstawienie przez Burmistrza Więcborka 

działań podejmowanych w związku z zamiarem zbycia pomieszczenia świetlicy wiejskiej 

sołectwa Witunia oraz działań dotyczących budowy nowego obiektu świetlicy sołectwa. 

Wokół tematów narosło wiele niedomówień, więc informacja u źródła mogłaby rozwiać 

wszelkie wątpliwości.  

 

Ad. 8 Sprawozdanie z wykonania rocznego programu współpracy Gminy Więcbork  

z organizacjami pożytku publicznego oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego za 2019 rok oraz założeń na rok 2020 omówiła Inspektor UM w Więcborku  

p. Ewa Kiestrzyn-Kobus. 

 

Informacja stanowi Załącznik Nr 1 do Niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM 

oraz stronie BIP Gminy Więcbork/ 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

Radny Wojciech Janicki chciał wiedzieć, co w przypadku, kiedy organizacje podpisały już 

umowy, a w związku z sytuacją epidemiczna nie będą mogły podjąć się realizacji zadania. 

Jakie będą podejmowane w takiej sytuacji kroki? 

Inspektor UM odpowiedziała, że na dzień dzisiejszy umowy w zakresie organizacji imprez 

zostały wstrzymane - nie zostały podpisane. Jeżeli jednak doszłoby do sytuacji podpisania 

umów, a nie zrealizowania przyjęta procedura w takim przypadku to zwrot środków 

finansowych.   

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

Ad. 9 Informację na temat realizacji zadań w roku 2019 i prezentację planowanych 

przedsięwzięć na rok 2020 przedstawiła Dyrektora Miejsko-Gminnej Biblioteki 

Publicznej oraz Punktów Filialnych p. Ludmiła Piekałkiewicz – Geruzel. 

 

Informacja stanowi Załącznik Nr 2 do Niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM 

oraz stronie BIP Gminy Więcbork/ 

Dyrektor MGBP kończąc wystąpienie powiedziała, że jeżeli chodzi o rok 2020, to część  

z planu pracy udało się zrealizować, natomiast realizacja reszty zamierzeń z racji sytuacji 

epidemicznej stoi pod znakiem zapytania. W tym czasie Jednostka skupi się przede 

wszystkim na porządkowaniu księgozbioru i uzupełnianiu katalogu online. Realizowane będą 

też dwa Projekty: jeden polegający na doposażeniu Biblioteki w regały jezdne, drugi to 
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„Ożywienie Lokalnej Kultury”, w ramach którego ma odbyć się seria koncertów z lokalną 

muzyką. Obecnie Placówka zbiera lokalne legendy, z których powstanie publikacja. 

Przygotowana zostanie również ścieżka historyczna i do niej folder, który zawierać będzie 

najciekawsze punkty historyczne i geograficzne na mapie Więcborka, warte polecenia 

turystom i mieszkańcom. 

Przewodnicząca RM zabierając głos podziękowała Dyrektor za pracę jak jest wykonywania  

w zarządzanej przez nią Jednostce. Nie raz bywa tam na różnego rodzaju wydarzeniach, gdzie 

można wiele się dowiedzieć i poznać ciekawych ludzi. Prosił, aby podziękowania i wyrazy 

uznania przekazane zostały również współpracownikom Dyrektor. Niedawno obchodzony był 

też Dzień Bibliotekarza, więc i z tego powodu na ręce Dyrektor złożono życzenia. 

Przewodnicząca RM ogłosiła dziesięciominutową przerwę w obradach. Po tym czasie 

nastąpiło ponowne zalogowanie radnych – połączenie online z salą obrad. 

 

Po przerwie wznowiono obrady. 

 

Ad. 10 Informacja na temat realizacji zadań w roku 2019 i prezentacja planowanych 

przedsięwzięć na rok 2020 przedłożyła Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury  

w Więcborku p. Joanna Soja Tońska. 

 

Informacja stanowi Załącznik Nr 3 do Niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM 

oraz stronie BIP Gminy Więcbork/ 

Na zakończenie wystąpienia Dyrektor MGOK podała, że od 1 czerwca 2020r. Jednostka 

planuje powrót do zajęć stacjonarnych w mniejszych grupach, chyba że rozporządzenie 

pozwoli na grupy większe. W ramach znoszenia obostrzeń możliwe jest też organizowanie 

imprez plenerowych do 150 osób, ale co do formy  będzie jeszcze prowadziła ustalenia  

z organem prowadzącym.  

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Stanisław Wegner, jako długoletni były już w tej chwili członek Więcborskiej 

Orkiestry Dętej wyraził zaniepokojenie tym, co obecnie się w niej dzieje. Zastanawiał się, czy 

ten Zespół będzie działał, czy nie. Według niego w poprzednim składzie i pod poprzednim 

kapelmistrzem w Orkiestrze była atmosfera, której obecnemu składowi brakuje. Jego też 

zdaniem poprzedni Kapelmistrz zrezygnował nie z przyczyn osobistych, ale kilkukrotnych 

prób odwołania jego osoby z tej funkcji oraz braku porozumienia między nim, a Dyrektor 

MGOK w Więcborku, co było bardzo widoczne. W wypowiedzi radny wskazał ponadto na 

brak widocznych wyników- postępów Orkiestry pod nowym Kapelmistrzem oraz różnice  

w wysokości uposażenia poprzedniego Instruktora i nowego, które jest zdecydowanie na 

korzyść tego drugiego. Mówił, że poprzedni Kapelmistrz pomimo młodego wieku potrafił 

stworzyć taką atmosferę, że na próby chodziło się cyt.: „jak na Pasterkę” – koniec cytatu.  

W całości wypowiedzi odwoływał się do występu nowego składu orkiestry podczas 

obchodów Święta Niepodległości 11 listopada roku 2019. Występ był jego zdaniem żenujący 

i odzwierciedlał smutną prawdę o tym, że w Zespole nie dzieje się dobrze. Radny 

proponował, by Dyrektor MGOK spróbowała porozmawiać z poprzednim Kapelmistrzem  

i nawiązać nic porozumienia dla dobra tej Orkiestry, dla jej odrodzenia i tego, by znów była 

chlubą Więcborka. Prosił o to w imieniu swoim i długoletnich członków Orkiestry. 
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Dyrektor MGOK odnosząc się do wypowiedzi radnego stwierdziła, że odejście p. K. K.  

z WOK na pewno nie było spowodowane konfliktem  między nią, a nim. Zwróciła przy tym 

uwagę na fakt, że przez ostatni rok, czy półtora roku, Orkiestra odbywała próby w budynku 

Centrum Aktywności Seniora nie w budynku MGOK, więc niejako w ogóle nie miała z nimi 

styczności. Zatem trudno w tej sytuacji mówić o jakimkolwiek niezadowoleniu, czy 

konflikcie, który miałby być przyczyna odejścia p. K. K.. 

 

Radny Wojciech Janicki odniósł się do informacji ze strony trzeciej sprawozdania, gdzie 

podano, że w pomieszczeniach MGOK odbywają się zajęcia taneczne, zajęcia gry na 

instrumentach itp. Radny prosił o doprecyzowanie, kto prowadzi te zajęcia, czy są one 

odpłatne i na jakich instrumentach odbywa się nauka gry. 

 

Dyrektor MGOK odpowiedziała, że nauka gry na instrumentach, czy inne dodatkowe zajęcia 

prowadzone są przez instruktorów prowadzących własną działalność, a nie zatrudnionych na 

umowa o pracę przez MGOK. Instrumenty, na których odbywa się nauka, to pianino i gitara  

/dwóch instruktorów/, a pomieszczenia udostępniane są instruktorom w ramach wynajmu. 

Oprócz tego na tych samych zasadach odbywają się zajęcia taneczne i sportowe – ZUMBA. 

Te zajęcia odbywają się odpłatnie natomiast nieodpłatnie możliwa jest nauka na 

instrumentach muzycznych w ramach Więcborskiej Orkiestry Dętej. 

 

Radny Janicki wnioskował, aby przyszłoroczna prezentacja Dyrektor uzupełniona została  

o działalność- występy sekcji teatralnej i wokalnej. 

 

Radny Jan Antczak na wstępie podziękował Dyrektor za działalność Jednostki na terenie 

sołectw. Natomiast w dalszej części wypowiedzi skrytykował poziom gry Orkiestry Dętej, 

mówiąc, że jest to katastrofa. Wcześniej Orkiestra uświetniała swoim występami różnego 

rodzaju imprezy organizowane na terenie gminy Więcbork i były to wspaniałe występy teraz 

sytuacja wgląda źle. Rady pytał też, czy były pisane wnioski/projekty o środki na remont 

wnętrza budynku MGOK i sali kinowej.  

 

Dyrektor MGOK podała, że jeżeli chodzi o remont sali widowiskowej kosztorysowo jest to 

bardzo duża inwestycja wyceniona na kwotę ok. 4.000.000,00 zł. w 2019r. złożony został 

wniosek do Ministra Kultury i Dziedzictwa narodowego na remont sali widowiskowej, ale  

w tym Projekcie pula środków na całą Polskę wynosiła 8.000.000,00 zł, więc trudno 

powiedzieć, by Gmina Więcbork pozyskała połowę tych środków. Z kolei ze środków 

MKOK taki remont również nie jest możliwy do udźwignięcia. Co do Orkiestry, to sama jest 

długoletnim członkiem WOK- poprzedniej i muzykiem z wykształcenia / gra na klarnecie/.  

Sposób prowadzenia Orkiestry przez obecnych instruktorów bardzo jej odpowiada i bardzo 

wysoko ocenia ich działalność. Podkreśliła, że stworzenie orkiestry od podstaw, kiedy  

w skład weszło wielu młodych członków, reorganizacja pracy, sposób pracy z muzykami jest 

zupełnie inny niż to było za czasów poprzedniego Kapelmistrza, wymaga czasu. Nie ułatwia 

tego obecna sytuacja, w której zajęcia odbywają się online. Powrót do normalnych zajęć, 

sprawi, że Orkiestra będzie grała dobrze, bardzo dobrze i coraz lepiej. Dyrektor prosiła w tej 

kwestii o cierpliwość i zrozumienie procesu tworzenia  i reorganizacji Orkiestry w zasadzie 

od podstaw. 

Zastępca Burmistrza Więcborka zabierając głos zwrócił się do radnego Wegnera mówiąc, 

że ten uczestniczył w próbach Orkiestry pod dyrekcją nowego kapelmistrza i to z jego ust 

padło sformułowanie cyt.: „Że się Pan tam nie odnajduje, bo nie daje rady ze względów 

technicznych” – koniec cytatu. Nie mówił on też wówczas nic o złej atmosferze. Zdaniem  

Z-cy Burmistrza można użyć jeszcze wielu innych słów niż „żenada, katastrofa”, żeby 

zdyskredytować pracę nowego Kapelmistrza, który jest osobą nową spoza gminy Więcbork  
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i z tego, co wie i widzi, dokładającą wielu starań, aby ta Orkiestra reprezentowała odpowiedni 

poziom artystyczny.  Nie da się stworzyć „czegoś z niczego” muszą być ludzie. Część osób – 

członków orkiestry odeszła z przyczyn osobistych, podobnie, jak poprzedni Kapelmistrz. 

Burmistrz Więcborka na spotkaniu z poprzednim Kapelmistrzem pytał go  powody odejścia 

wskazując, czy nie jest to być może podłoże finansowe lub konflikt. Odpowiedź jaką uzyskał 

stanowczo wykluczała te pobudki, a Pan K. K. podał, że są to wyłącznie przyczyny osobiste 

używając określenia, że „wypalił się artystyczne”. Decyzja, jakkolwiek trudna do przyjęcia, 

została uszanowana i wspólnie z Dyrektor MGOK w Więcborku, podjęto starania  

o znalezienie kokoś kto poprowadziłby tą Orkiestrę. Oprócz osoby, która obecnie prowadzi 

szkolenie muzyczne WOD, nikt nie podjął się tego zobowiązania, nawet dotychczasowi 

wieloletni członkowie Orkiestry. Należałoby, zatem wykazać się rzetelnością w ocenie 

sytuacji i powiedzieć, jak naprawdę było. Najłatwiej oceniać, używając przy tym słów, które 

mają spotęgować negatywne odczucia. Być może wspomniany występ nie do końca  

zabrzmiał tak, jak te, do których mieszkańcy się przyzwyczaili, ale daleki byłby od 

sformułowań typu „żenada”. Wspólnie z Burmistrzem Więcborka uczestniczył  

w styczniowym Koncercie Noworocznym, gdzie Orkiestra występowała i nie słyszał po jego 

zakończeniu słów krytyki pod jej adresem w szczególności głosu, który wskazywałby, że 

„Orkiestra gra żenująco”. Wręcz przeciwnie pojawiły się głosy pozytywne, że działania idą  

w dobrym kierunku. Nie zgadza się więc z tak negatywną oceną pracy Orkiestry, która jest na 

etapie formowania i intensywnej pracy szkoleniowej. Jeżeli po roku, czy półtora nie będzie 

postępu wówczas będzie można to oceniać, póki co należy dać szkoleniowcowi szansę i czas 

na przygotowanie Zespołu i możliwość właściwego zaprezentowania się.  

 

Przewodnicząca RM ogłosiła pięciominutową przerwę techniczną w trakcie której nastąpiło 

wylogowanie się radnych z systemu/aplikacji i ponowne zalogowanie – połączenie online  

z salą obrad. 

 

Po przerwie wznowiono obrady. 

 

Przewodnicząca RM zabierając głos w temacie podała, że zanim wprowadzone zostały 

obostrzenia związane z rozprzestrzenianiem się COVID-19, ustalone zostało posiedzenie 

Komisji połączonych Rady Miejskiej w Więcborku, na które zaproszeni byli nowi 

Kapelmistrzowie WOK, by przedstawić swoje plany działania. Niestety sytuacja nie 

pozwoliła na realizację tych założeń. Sama też rozmawiała z jednym z nowych 

Kapelmistrzów i z rozmowy wynika, że większość członków którzy grali w Orkiestrze nie gra 

w niej obecnie, ponieważ nie grali oni z nut. Większość starego składu Orkiestry miała przez 

poprzedniego Kapelmistrza rozpisane nuty „na palce”. Pod kierownictwem nowego 

Kapelmistrza musieliby oni nauczyć się grać z nut. Dyrektor MGOK w Więcborku 

potwierdziła to o czym mowa powyżej. Wiele konfliktów między Dyrektor, a Panem K. K. 

rodziło się że względu na to, że prosiła ona, by ten uczył grać z nut. W tej chwili, ci młodzi 

ludzie, którzy chodzą na próby uczą się grać z nut. Nie wie dlaczego większość  

z poprzedniego składu Orkiestry się z niej wypisało, bo jeżeli radny Mówi, że w tej chwili 

„nie ma atmosfery”, to nasuwa się pytanie, czy chodzili oni wówczas dla „atmosfery”, czy po 

to żeby grać. Z tego co wie plany obecnego Kapelmistrza są szerokie, chce stworzyć orkiestrę 

z mażuretkami, ćwiczy „przejścia” z członkami zespołu i ma trzydziestoletnie doświadczenie 

w pracy z orkiestrą. W jej ocenie bardzo niesprawiedliwe jest dyskredytowanie nowego 

Kapelmistrza w taki sposób, w jaki zrobił to radny. Nowy Kapelmistrz przyjeżdża w środy  

i poświęca swój czas od godz. 16:00 – 20:00, a czasami dłużej. Oprócz tego, że jeden  

z Kapelmistrzów prowadzi szkolenie z młodymi chłopakami, którzy dopiero uczą się gry  

w Orkiestrze tj. uczą się gry z nut, prowadzi zajęcia indywidualne, a drugi z szkoleniowców 

prowadzi zajęcia z Orkiestrą. Doprowadzi do tego, że obydwóch kapelmistrzów pojawi się na 
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posiedzeniu Komisji i Przedstawi swoje palny działania. Jeszcze przed pandemią poprosiła 

Dyrektor BOOS o wystosowanie pisma do szkół na terenie gminy Więcbork o udostępnienie 

informacji o możliwości nauki gry na instrumencie w ramach Więcborskiej Orkiestry Dętej  

i zgłaszanie się osób chętnych do Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury  

w Więcborku. Poza tym nie wszystkie instrumenty, które były w posiadaniu członków 

poprzedniego składu Orkiestry wróciły do MGOK, a te które wróciły były w opłakanym 

stanie. Jeden ze szkoleniowców ma również pracownię renowacji instrumentów muzycznych 

i na własny koszt te instrumenty naprawił. Wobec powyższego sformułowania, które padły  

z ust radnego są bardzo obraźliwe wobec tych, którzy obecnie chcą w tej Orkiestrze zagrać  

i prosi, aby więcej takich określeń nie artykułować. 

 

Burmistrz Więcborka stwierdził, że z ubolewaniem wsłuchiwał się w wypowiedzi 

przedmówców, gdyż wkradło się w nie bardzo dużo emocji powodowanych skrajnie 

negatywna opinia radnego Wegnera, do której ma prawo, która trzeba uszanować, ale 

niekoniecznie trzeba się z nią zgadzać. Osobiście z opinią radnego się nie zgadza. Jest daleki 

od tego, by przekaz tej części sesji i tego konkretnego tematu, odbierany był jako ocena 

poprzedniego Kapelmistrza i członków Orkiestry i nowych Szkoleniowców wraz z Orkiestrą. 

Orkiestra działała od wielu lat i była chlubą naszej gminy i podejmowane obecnie działania 

będą ukierunkowane na to, aby nadal wizytówka gminy i powodem dumy dla jej 

mieszkańców w tym radnych. Niemniej Burmistrz uważał, że należy podkreślić, czy 

przywołać „historyczne tło” sprawy o którym na bieżąco informował radnych na sesji, czy 

komisji RM. Pewne tarcia wcześniej pomiędzy Dyrektor MGOK, a poprzednim 

Kapelmistrzem oczywiście były i wówczas też zdecydowano o przejściu Orkiestry „pod 

Burmistrza” i do działania w takim układzie i współdziałaniu z MKOK w Więcborku 

poprzedni Kapelmistrz nie wnosił zastrzeżeń. Był moment, kiedy wydawał się, że Pan K. K. 

zrezygnuje, ale burmistrz zaangażował się w to osobiście i praca była kontynuowana. 

Natomiast kiedy p. K. K. pojawił się po raz kolejny po dłuższym czasie funkcjonowania, nie 

wniósł żadnych zastrzeżeń co do współpracy z nim czy Dyrektor MGOK, ale złożył 

rezygnacje z pełnionej funkcji. Pytany o inne aspekty decyzji, w tym aspekt finansowy, 

podkreślił, że  jest to sprawa osobista, że w tej kwestii „się wypalił” i nie chce dalej tego 

kontynuować. Takie oświadczenie zostało przyjęte, gdyż nie można zmusić kogoś, żeby robił 

coś „na siłę”. Pan K.K. był pasjonatem i to trzeba uszanować, większość członków Orkiestry, 

który w niej grali również byli pasjonatami i to również należy uszanować dziękując im za 

dotychczasowa pracę i zaangażowanie. Niezależnie od tego trzeba dać szansę nowemu 

Kapelmistrzowi, który pop prostu pracuje inaczej. Nie zamierzał oceniać pracy byłego  

i obecnych szkoleniowców, i wskazywać który z nich pracuje lepiej, czy bardziej 

merytorycznie. Te kwestie rozliczane będą na podstawie efektów pracy. Wywołany występ  

z 11 listopada, być może nie był najlepszy, ale wpływ na to, z tego co udało się ustalić, miały 

też przyjęte rozwiązania techniczne /ustawienie muzyków z instrumentami/. Nowa Orkiestra, 

w nowym składzie dopiero się „buduje” i rozwija. Występowała już zarówno w Miejsko-

Gminnym Ośrodku Kultury przed jednym z koncertów, gdzie otrzymała gromkie brawa oraz 

na jednym ze spotkań organizowanych przez Sołtysa sołectwa Suchorączek i tam również 

otrzymała gromkie brawa i uznanie. Przed tą Orkiestrą jeszcze wiele wyzwań. Dziękował 

Wszystkim tym, którzy do tej pory tworzyli ta Orkiestrę, jak również tym którzy obecnie ją 

tworzą. Tym ostatnim życzył powodzenia i rozwoju w tworzeniu Zespołu z nowym 

Kapelmistrzem. Burmistrz apelował również do tych którzy chcą i mogą grać w orkiestrze  

o zaangażowanie się. 

 

Dyrektor MGOK uzupełniając wątek dotyczący jej „tarć” z poprzednim Kapelmistrzem 

podała, że miały one charakter merytoryczny nie osobisty. Nie zgadzała się z Panem K. K. w 

kwestii prowadzenia Orkiestry i w wielu rozmowach poruszała ten temat. Ponieważ nie doszli 
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do porozumienia podjęte zostały takie, nie inne decyzje. Z nowymi Instruktorami rozumie się 

bez słów. W swojej pracy stosują oni technikę tożsamą z tą której uczyła się na studiach,  

i która praktykowana była przez wieloletniego Kapelmistrza Pana W.  

 

Burmistrz Więcborka dopowiedział, że czynione wszelkie starania w kwestii wyłonienia 

nowego kapelmistrza, co może potwierdzić radny Wegner. Wspólnie z Dyrektor przyszli na 

jedną z prób Orkiestry i rozmawiano o tym, czy ktoś z jej dotychczasowych członków  

chciałby się podjąć tej niełatwej działki, jaka jest prowadzenie Orkiestry. Nikt z obecnych nie 

chciał się tego podjąć. Powiedziano, że Gmina ma poszukać nowego kapelmistrza. 

 

Radny Wegner  

 

Przewodnicząca RM kończąc dyskusję w tym punkcie obrad poprosiła Przewodnicząca 

Komisji Oświaty, Kultury i Sportu o uwzględnienie w palnie pracy na kolejny miesiąc punktu 

dotyczącego spotkania się z nowymi Kapelmistrzami. 

 

Przewodnicząca RM ogłosiła pięciominutową przerwę w obradach. Po tym czasie nastąpiło 

ponowne zalogowanie radnych – połączenie online z salą obrad. 

 

Po przerwie wznowiono obrady. 

 

Ad. 11 Sprawozdanie dotyczące działu wywozu nieczystości stałych z terenu gminy 

Więcbork w tym informacji o kosztach ww. działalności za rok 2019 omówił Dyrektor 

Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku p. Adam Kubiak. 

 

Sprawozdanie stanowi Załącznik Nr 4 do Niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze 

RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/ 

Przewodnicząca RM ogłosiła pięciominutową przerwę w obradach. Po tym czasie nastąpiło 

ponowne zalogowanie radnych – połączenie online z salą obrad. 

Punkt nie wywołał dyskusji radnych. 

Ad. 12 Projekt uchwały w sprawie określenia warunków i trybu składania deklaracji  

o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi za pomocą środków 

komunikacji elektronicznej przedstawił Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska i Dróg UM w Więcborku p. Tomasz Fifielski. 

 

Zgodnie z zapisem ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach deklaracja  

o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi może być składana za 

pomocą środków komunikacji elektronicznej. W związku z powyższym aby umożliwić 

mieszkańcom Gminy Więcbork złożenie dokumentu we wskazany sposób konieczne było 

podjęcie przedmiotowej uchwały. 

 

Opinia połączonych komisji RM: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska 

Infrastruktury Gminnej i porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych – pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono. 

 

Obecnych 14 radnych 
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Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Przeciw - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

Ad. 13-17 Projekty uchwał dotyczące gospodarowania mieniem Gminy Więcbork oraz 

planowania przestrzennego gminy, omówił Kierownik Referatu Inwestycji Planowania 

Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami Gminy Więcbork p. Michał Bąk 

 

a) w sprawie zasad sprzedaży nieruchomości gruntowych stanowiących własność Gminy 

Więcbork w związku z realizacją roszczeń wynikających z art.209a ustawy z dnia 21 

sierpnia 1997 r. ustawy o gospodarce nieruchomościami,  

 

Przy ustanawianiu odrębnej własności lokali w wielu budynkach będących własnością Gminy 

Więcbork wydzielono działki gruntu niespełniające wymogów działki budowlanej (po obrysie 

budynku), co uniemożliwia prawidłowe i racjonalne korzystanie z budynków i urządzeń  

z nimi związanych. Przepis art. 209a ustawy o gospodarce nieruchomościami umożliwia 

uregulowanie stanu prawnego przedmiotowych nieruchomości. Właścicielom lokali  

w budynkach wielorodzinnych przysługuje roszczenie o zawarcie umowy przeniesienia 

własności przyległej nieruchomości gruntowej lub jej części tak, aby z dotychczas wydzieloną 

działką powstała działka gruntu spełniająca wymagania działki budowlanej. Nabycie przez 

właścicieli wyodrębnionych lokali działek przydomowych umożliwi nie tylko 

uporządkowanie spraw związanych z prawidłowym funkcjonowaniem budynków i urządzeń  

z nimi związanych, ale również spowoduje większe zaangażowanie właścicieli w utrzymanie 

ładu i porządku na posesjach. Gmina Więcbork również zainteresowana jest zbyciem działek 

przydomowych, ponieważ koszty ich utrzymania obecnie spoczywają na Gminie. Dotychczas 

obowiązująca uchwała dotyczyła także możliwości oddania gruntów w użytkowanie 

wieczyste. Z uwagi na przekształcenie z dniem 1 stycznia 2019 r. prawa użytkowania 

wieczystego wszystkich nieruchomości zabudowanych na cele mieszkaniowe w prawo 

własności tych gruntów na podstawie ustawy z dnia 20 lipca 2018 r. o przekształceniu prawa 

użytkowania wieczystego gruntów zabudowanych na cele mieszkaniowe w prawo własności 

tych gruntów (Dz.U. z 2020 r. poz. 139 ze zm.) należało zaktualizować uchwałę. 

Jednocześnie z uwagi na zalecenia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy usunięto 

z treści uchwały paragraf dotyczący obciążania nabywców kosztami związanymi z realizacją 

roszczeń wynikających z art. 209a, w tym kosztami geodezyjnymi oraz kosztami wyceny. 

Dlatego też, uzasadnione jest podjęcie przedmiotowej uchwały. 

 

Opinia połączonych komisji RM: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska 

Infrastruktury Gminnej i porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych – pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono. 

 

Obecnych 14 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 
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Przeciw - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

 

b) w sprawie przystąpienia do opracowania „Strategii Rozwoju Gminy Więcbork na lata 

2021-2027”,  

 

Strategia rozwoju gminy to jeden z podstawowych instrumentów zarządzania. Dokument ten 

jest podstawą do prowadzenia długookresowej polityki rozwoju gminy w sferze społecznej, 

gospodarczej, przestrzennej, ekologicznej, infrastrukturalnej i dziedzictwa kulturowego. 

Wcześniejsza Uchwała Nr XL/356/2014 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 27 marca 2014r. 

przyjęła Strategie Rozwoju Gminy Więcbork na lata 2014-2020. Z uwagi na fakt, iż ważność 

założeń określonych w dokumencie kończy się w 2020r. zaistniała potrzeba opracowania 

nowej Strategii Rozwoju Gminy Więcbork na lata 2021-2027.Opracowanie nowej strategii 

uzasadnia się również nadchodzącym nowym okresem programowania środków 

pochodzących z Unii Europejskiej, a także koniecznością wyznaczenia kierunków działań na 

najbliższe lata. 

 

Opinia połączonych komisji RM: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska 

Infrastruktury Gminnej i porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych – pozytywna. 

 

Pytań nie było. 

 

Obecnych 14 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Przeciw - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

 

c) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Runowie 

Krajeńskim, 

 

Nieruchomości gruntowa oznaczona numerem geodezyjnym 109/3 obręb Runowo Krajeńskie 

stanowiąca własność Gminy Więcbork zostanie sprzedana w drodze bezprzetargowej  

z przeznaczeniem na poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej 

oznaczonej numerem geodezyjnym 111/1 obręb Runowo Krajeńskie. Sprzedaż w tym trybie 

jest uzasadniona z uwagi na potrzebę właściciela działki przyległej na powiększenie terenu 

 i uregulowania granic. Nieruchomość z uwagi na małą powierzchnie i położenie spełnia 

warunki do sprzedaży w trybie bezprzetargowym. Wpływ ze sprzedaży przyczyni się do 

realizacji dochodów budżetu gminy z tytułu sprzedaży majątku komunalnego. 
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Opinia połączonych komisji RM: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska 

Infrastruktury Gminnej i porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych – pozytywna. 

 

Pytań nie było. 

 

Obecnych 15 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 15 radnych 

Przeciw - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

 

d) w sprawie wyrażenia zgodny na sprzedaż nieruchomości położonej w Czarmuniu, 

 

Nieruchomości gruntowa oznaczona numerem geodezyjnym 91/1 obręb Czarmuń stanowiąca 

własność Gminy Więcbork zostanie sprzedana w drodze bezprzetargowej z przeznaczeniem 

na poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej oznaczonej numerem 

geodezyjnym 90 obręb Czarmuń. Sprzedaż w tym trybie jest uzasadniona z uwagi na potrzebę 

właściciela działki przyległej na powiększenie terenu, na którym zlokalizowany jest 

wybudowany przez niego budynek mieszkalny jednorodzinny. Wpływ ze sprzedaży 

przyczyni się do realizacji dochodów budżetu gminy z tytułu sprzedaży majątku 

komunalnego. 

 

Opinia połączonych komisji RM: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska 

Infrastruktury Gminnej i porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych – pozytywna. 

 

Pytań nie było. 

 

Obecnych 15 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 11 radnych 

Przeciw - 1radny 

Wstrzymało się od głosu - 3 radnych 

 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

e) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Więcborku. 
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Nieruchomości gruntowa oznaczona numerem geodezyjnym 514/45 obręb Więcbork 1 

stanowiąca własność Gminy Więcbork zostanie sprzedana w drodze bezprzetargowej  

z przeznaczeniem na poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej 

oznaczonej numerem geodezyjnym 514/10 obręb Więcbork 1. Sprzedaż w tym trybie jest 

uzasadniona z uwagi na potrzebę właściciela działki przyległej na powiększenie terenu  

i uregulowania granic. Nieruchomość z uwagi na małą powierzchnię i położenie spełnia 

warunki do sprzedaży w trybie bezprzetargowym. Wpływ ze sprzedaży przyczyni się do 

realizacji dochodów budżetu gminy z tytułu sprzedaży majątku komunalnego. 

 

Opinia połączonych komisji RM: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska 

Infrastruktury Gminnej i porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych – pozytywna. 

 

Pytań nie było. 

 

Obecnych 15 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 15 radnych 

Przeciw - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

 

Ad. 18 Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2020 

przedstawiła Skarbnik gminy Więcbork p. Alina Kruk. 

 

Zmiany dotyczyły: 

 

1. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.30.2020 z dnia 15 maja 2020r. 

zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 85203 o kwotę 13.145,00 zł z przeznaczeniem 

na finansowanie ośrodków wsparcia dla osób z zaburzeniami psychicznymi, w związku  

z programem kompleksowego wsparcia rodzin „Za życiem”. W planie finansowym wydatków 

budżetu zmiany ujęte zostały w §4210 i §4300. 

2. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.23.2020 z dnia 24 kwietnia 2020r. 

zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 75421 o 196,10 zł z przeznaczeniem na 

finansowanie zadań związanych ze zwalczeniem zakażenia, zapobieganiem 

rozprzestrzenianiu się, profilaktyką oraz zwalczaniem skutków choroby zakaźnej wywołanej 

wirusem SARS-CoV-2 (kwarantanna zbiorowa). W planie finansowym wydatków budżetu 

zmiany ujęte zostały w §4210. 

3. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 60016 §0970 o kwotę 5.070,00 zł  

w związku ze zwrotem do producenta palet euro jakie były zakupione wraz z kostką 

betonową w ur. Środki te zwiększą plan finansowy wydatków w rozdziale 60016 §4300. 

Ostatecznie w tej pozycji budżetu plan zwiększa się dodatkowo o 20.000,00 zł w celu 

zapewnienia środków na zakup usług załadunku i transportu materiałów do remontu dróg. 



17 
 

4. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75618 §0690 o kwotę 2.000,00 zł  

w związku z wpływem opłaty dodatkowej za przyjęcie oświadczeń o wstąpieniu w związek 

małżeński poza urzędem stanu cywilnego. 

5. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 85202 w §0970 o kwotę 2.000,00 

z tytułu wpływu odpłatności za pobyt w domu pomocy społecznej w Kamieniu Kraj. 

6. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 90001 §0830 o kwotę 56.000,00 zł  

w związku z zawarciem umowy przesyłu wody i ścieków z ZGK Sp. z o.o. w Więcborku. 

7. Wprowadza się do realizacji zadanie finansowane ze środków NFOŚiGW w Warszawie 

pn.: „Usuwanie odpadów z folii rolniczych, siatki i sznurka do owijania balotów, opakowań 

po nawozach i typu „Big BAG”. Przewidywany koszt realizacji zadania to 86.551,00 zł i ma 

zostać pokryty ze środków dotacji z NFOŚiGW w Warszawie.  

8. Zwiększa się plan dochodów w rozdziale 60016 w §6257 o kwotę 220.017,00 zł w związku 

z otrzymaniem dofinansowania z budżetu UE (refundacja) na zadanie zrealizowane w 2019r. 

pn.: „Przebudowa drogi gminnej nr 020218C relacji droga nr 241 - Pęperzyn oraz 

skrzyżowania z drogami publicznymi kategorii powiatowej”. 

9. W rozdz. 60016 w §6630 wprowadza się plan finansowy w zakresie dochodów 

majątkowych w wysokości 30.000,00 zł z uwagi na planowaną realizacją inwestycji pn. 

„Przebudowa (modernizacja) drogi gminnej 020215C Górowatki – Klarynowo – 

Borzyszkowo w technologii nawierzchni bitumicznej” Inwestycja ma być współfinansowana 

z dotacji celowej z samorządu Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Po stronie wydatków 

realizację przedmiotowej inwestycji ujęto w §6050 w wysokości 225.200,00 zł. 

10. Zwiększa się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

- 70005§0760 o kwotę 9.000,00 zł (wpływy z tytułu przekształcenia prawa użytkowania 

wieczystego w prawo własności), 

- 70005§0920 o kwotę 1.500,00 zł (wpływy z odsetek od nieterminowych wpłat z tytułu 

dzierżawy/najmu mienia gminnego), 

- 75085§0970 o kwotę 6.800,00 zł (wpływy z różnych dochodów – wpływ kwot ściągniętych 

egzekucyjnie od byłego pracownika), 

- 75616§0360 o kwotę 9.000,00 zł (wpływy z podatku od spadków i darowizn). 

Powodem zmian jest wykonanie w/w dochodów na poziomie umożliwiającym zwiększenie  

o wskazane kwoty dotychczasowego planu finansowego. 

11. Dokonuje się zwiększenia w planie finansowym wydatków w związku ze zwiększeniem 

kwoty bazowej stanowiącej podstawę naliczenia odpisu na ZFŚS w następujących pozycjach: 

w rozdziale 60016 §4440 o kwotę 1.009,0 zł, 

- w rozdziale 60095 §4440 o kwotę 5.500,00 zł, 

- w rozdziale 75023 §4440 o kwotę 8.800,00 zł, 

- w rozdziale 75095 §4440 o kwotę 500,00 zł, 

- w rozdziale 90002 §4440 o kwotę 280,00 zł, (w tej pozycji dokonano kompensaty 

zwiększenia planu z korektą §4210), 

- w rozdziale 92695 §4440 o kwotę 280,00 zł. 

12. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 60095 w §4010, §4110 i §4120  

o łączną kwotę 80.098,00 zł w związku z koniecznością utrzymania odpowiedniego poziomu 

zatrudnienia pracowników w ramach prac interwencyjnych niezbędnych do wykonania 

zaplanowanych prac remontowo-brukarskich w Gminie. 

13. W rozdziale 75085, 85506 (projekt „Więcborski Maluszek”) dokonano zmian w planach 

finansowych placówek oświatowych w związku z bieżącym ich funkcjonowaniem. 

14. W rozdziale 80101 w §4247 wprowadza się do realizacji projekt grantowy pn.: „Zdalna 

Szkoła+”, który sfinansowany ma być ze środków Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa 

na lata 2014 – 2020. Możliwa maksymalna wysokość grantu dla Gminy to 95.000,00 zł. 

Środki przeznaczone będą na sfinansowanie zakupu laptopów dla uczniów rodzin 
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wielodzietnych, którzy nie posiadają sprzętu umożliwiającego im realizację zdalnych lekcji. 

Środki na realizację programu przesunięte zostały z rozdziału 80195 §4010 i §4260. 

 

Opinia połączonych komisji RM: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska 

Infrastruktury Gminnej i porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych – pozytywna. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Andrzej Wenda zapytał o środki w kwocie 6.800,00 zł ściągnięte w ramach 

egzekucji. Prosił o doprecyzowanie, kogo dotyczy ta egzekucja i ile jeszcze środków 

pozostaje do ściągnięcia. 

 

Skarbnik Gminy Więcbork wyjaśniła, że kwota dotyczy planu finansowego Biura Obsługi 

Oświaty Samorządowej, natomiast kwota należności pochodzi od byłej księgowej BOOS. 

Całość kwoty do ściągnięcia to ponad 700.000,00 zł. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i zarządziła glosowanie. 

 

Obecnych 15 radnych. 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 15 radnych 

Przeciw - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

Ad.  Wolne wnioski i informacje. 

W tej części obrad radny Jacek Kabattek Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, prosił 

członków tej Komisji o ustalenie terminu i godziny posiedzenia w kwestii absolutorium.  

Z uwagi na kończący się czas konferencji online szczegóły tej sprawy omówione zostały po 

zakończeniu obrad. 

Na tym obrady zakończono 

Przewodnicząca Rady Miejskiej słowami „zamykam obrady dwudziestej pierwszej sesji 

Rady Miejskiej w Więcborku” zamknęła obrady. 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

                                                                w Więcborku 

 

                                                                /-/    mgr Anna Łańska 

 

 


